
es
pe

cia
l e

lec
cio

ns

M
AI

20
11

Di
ar

i C
om

ar
ca

l d
’In

fo
rm

ac
ió

 In
de

pe
nd

en
t d

el
 B

ar
ce

lo
nè

s 
No

rd
 

 



Pr
ec

io
s 

co
n 

I.V
.A

. 
In

cl
ui

do
. 
O

fe
rt

as
 v

ál
id

as
 h

as
ta

 e
l 3

0
 d

e 
m

ay
o 

de
 2

01
1
. 
Pr

ec
io

s 
vá

lid
os

 s
al

vo
 e

rr
or

 t
ip

og
rá

fi
co

.

Área 96 Computer - C/ Andreu vidal, 25 - Sant Adrià de Besòs -Tel. 93 462 23 01 - Fax 93 462 18 63 
info@area96computer.com - www.area96computer.com Horario: Lunes a Viernes de 9:30h a 13:30h  y de 16:30h a 20:30h

La informática fácil en Sant Adrià

REPARACIÓN Y VENTA
- Reparación y venta de ordenadores - Ampliación de equipos y periféricos
- Configuraciones personalizadas  - Servicio técnico a domicilio
- Material Informático    - Recuperación de datos
- Limpieza de virus    - Mantenimiento integral de empresas
- Creación de páginas web   - Consolas y videojuegos (PS3,X-box,WII,NDS,PSP...)
- Reparación de móviles   - etc...

PC
 d

e sustitución
*

48h

Si la reparación dura más de 48horas, te prestamos un PC.
*Servicio válido solo para empresas y negocios
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L’actualitat al dia a
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Totes les opcions pel 22-M

ESPECIAL ELECCIONS

Jesús María Canga              
Partit dels Socialistes de 
Catalunya (PSC)

“Aquí es discuteix 
quin Sant Adrià 

volem i el que hem 
fet fins ara”

Núria Arnau                   
Renovació per Sant Adrià

Jesús García-Bragado              
Partit Popular de Catalunya (PP)

“S’ha de mirar 
al sector serveis 

amb la construcció 
parada”

Fausto Ramírez              
Ciutadans (C’s)

Gregorio Belmonte              
Iniciativa per Catalunya-Verds-Esquerra 
Unida i Alternativa (ICV-EUiA)

“Hem de saber on 
anem per donar 

una resposta 
eficaç”

José Cruz Fernández              
Solidaritat Catalana per la 
independència

Mireia Hernández              
Convergència i Unió (CiU)

“En moments 
difícils hem de 

prioritzar la 
despesa”

Menchu Martí                
Plataforma per Catalunya (PxC)

“S’ha de recuperar 
la identitat, allò que 

ens fa estimar la 
ciutat on vius”

“La transparència 
és la millor forma 

d’apropar el 
ciutadà al municipi”

“Diners no és que 
no n’hi hagi, és que 
no s’inverteixen a 

Sant Adrià”

“Sant Adrià ha de 
bolcar les ajudes 
socials cap a la 

nostra gent”

C/Monges, 21, local 1
08930. Sant Adrià de Besòs 

Tel. 93 462 69 79
info@serveisllunaneta.com

www.serveisllunaneta.comServeis de neteja i més

Pressupost 

sense compromís



www.vertalia.com
Tel: 93 179 74 40

C/ ATLANTIDA,10 LOCAL IZQ.  SANT ADRIA DE BESOS

•REHABILITACION DE FACHADAS

•PATIOS DE LUCES

•LIMPIEZA DE CRISTALES

•PINTURA

•COLOCACION DE SISTEMAS ANTI-AVES

•SUSTITUCION DE BAJANTES

•LINEAS DE VIDA

•MANTENIMIENTO A COMUNIDADES

Avda. Catalunya 15-17
Sant Adrià de Besòs - 08930 (BCN)

Tel. 93 462 24 29 - Fax 93 462 72 76
info@opticasantadria.com

Cupón por valor de 

30€
#vale por treinta euros#

A canjear en cualquier compra de gafa graduada (1 montura + 2 cristales) superior a 150€.
Solo un cheque por compra. No puede acumularse a otras ofertas.

-MEDICINA-RADIOLOGIA-VACUNACIONES-DESPARASITACIONES-ANALÍTICA-
HOSPITALIZACIÓN-CIRUGÍA-DIETÉTICA-

REPRODUCCIÓN-COMPORTAMIENTO Y ECOGRAFÍAS-
VISITA CONCERTADA DE ANIMALES EXÓTICOS

Horario: 10.00 h. a 21.00 h. de lunes a sabado.

URGENCIAS  24 HORAS
 En la propia clínica.

C/ Bogatell, 71
08930-Sant Adrià de Besòs
Tel. 934 62 18 28

www.canisifelis.com

C/ Habana, 33
Badalona
Tel. 93 398 07 11

PLAÇA MACIÀ, 6-9 - SANT ADRIÀ DE BESÒS - 08930
TEL. 93 462 62 07 

    BOCADILLERIA       CERVECERIA
      CREPPERIA          PIZZERIA
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Editorial
Tothom representat

Aquests darrers dies ens han titllat de partidistes, ens han dit que som 
un mitjà de comunicació subvencionat pel govern municipal actual i 
que no donem veu a totes les opcions polítiques. Res més lluny de la 

realitat. Algunes persones pensen que el nostre principal objectiu és aconse-
guir el major nombre de comentaris possibles al nostre web. És ben cert que 
estem molt contents amb la participació de la ciutadania i dels debats que 
moltes vegades es generen a la nostra pàgina, principalment aquells que 
aporten visions diferents d’un mateix tema expressades amb respecte i sense 
fer servir llenguatge barroer. El problema és quan la vehemència impedeix 
trobar paraules que no siguin ofensives. No tinguin cap mena de dubte que 
preferim trobar al nostre web un únic comentari coherent, ben documentat i 
escrit amb respecte als qui no pensen de la mateixa manera de qui subscriu, 
que cinquanta escrits des de la intolerància, la falta de respecte i l’insult fàcil. 
Des d’aquesta editorial volem deixar ben clar que estem oberts a tots els co-
mentaris i les crítiques, però no permetrem que aquest diari sigui menyspreat 
per fer la seva feina, que és informar.

Un clar exemple de la nostra voluntat per donar veu a totes les visions pos-
sibles de la realitat és aquest número especial dedicat a les eleccions del 22 
de maig. Demostrant de nou, com fem diàriament, que defensem la llibertat 
d’expressió per damunt de qualsevol altra cosa, hem parlat amb els quatre 
partits que actualment són representats al consistori adrianenc, i amb les 
quatre principals forçes polítiques que aspiren a formar-hi part a partir del 23 
de maig. La nostra intenció és que la ciutadania pugui tenir a les mans totes 
les opcions, i així exercir el seu dret a vot el més informat possible. 

En el nostre darrer número del mes d’abril haviem avançat que, juntament amb 
les entrevistes als candidats, publicariem una enquesta d’intenció de vot. Per 
prudència i per honestedat finalment hem decidit no publicar-la ja que la ma-
joria dels centenars d’adrianencs i adrianenques que hem consultat no tenien 
decidit el seu vot, i els resultats no podien ser representatius en cap cas.          

Si hi ha unes eleccions en les que no es pot deixar de votar, aquestes 
són les municipals. Les que ens toquen de més a prop. Ja estan a la 
cantonada, i pel nostre bé, hi tenim quelcom a diri ho hem d’expressar 

amb el vot.

Si estem d’acord amb els nostres representants actuals, els hi hem de donar 
el suport amb el nostre vot. En cas contrari, hi ha tres camins: abstenció, en 
blanc o bé votar altre candidat. L’abstenció és el pitjor camí. Per què? Sen-
zillament perquè si no votes l’hi fas el caldo gran als grans partits: a menys 
vots, menys paperetes necessàries per una regidoria.

Si votes en blanc, els castigues a tots. I si finalment optes per canviar de llista, 
després no et queixis.

Un bon canvi per encertar és fixar-te en el que ens prometen fer: si ens prome-
ten truites, allà tu si els votes. Si el que diuen és coherent amb el que poden 
fer, probablement encertarem el vot. 

De totes maneres, penseu que sempre, sempre, prometen més del que poden 
fer: tots els partits.

La nostra democràcia encara és massa jove per poder der-ho prou bé. Li falta 
una mica d’experiència, que es nota en certs moments puntuals.

Una altra opció -probablement encertada- seria potenciar amb els nostres vots 
els partits -diem-ne casolans- de casa nostra, del país. Ells coneixen millor que 
ningú les nostres necessitats, les nostres mancançes, i si els donem suport 
podem dir: “eps! Estem aquí!” I donar un cop de punr ben fort a la taula per 
cridar l’atenció.

Durant el dia de reflexió serà el moment idoni per donar la pauta del nostre 
parer. 

En fi, vosaltres mateixos. 

Vota el poble, pel poble
Cartes dels lectors

Joan Rectoret

ÀREA BESÒS no es fa responsable dels articles signats, que 
exposen l’opinió dels seus autors. El diari només es manifesta 

ideològicament a l’editorial. Tots els drets reservats.

Les properes eleccions són molt importants en relació al procés iniciat 
fa uns anys d’arribada i integració social al nostre país de persones 
procedents d’altres països i continents. La diversitat ja és una realitat 

ben evident a la nostra societat. Per primer cop, un bon nombre d’estrangers 
extracomunitaris podran exercir el dret de sufragi. Encara que la crisi econòmica 
hagi fet minvar l’entrada de persones, el percentatge de població estrangera a 
Catalunya supera el 16%, i en alguns municipis amb índex superiors als 20 i 
30% d’immigració. Això mostra la importància de la gestió del fet migratori als 
nostres pobles i ciutats. Si fins ara el més important era l’acolliment, i encara 
ho segueix sent, el repte fonamental en aquests moments és garantir la inte-
gració dels nouvinguts i de les diferents minories culturals, la cohesió social i 
la convivència, així com evitar fenòmens d’exclusió.

Malauradament, l’actual crisi econòmica, responsable de l’increment de l’atur 
i la precarietat social, colpeja també amb força a la població procedent de la 
immigració, talla processos d’integració, crea tensions en la convivència i fa 
créixer una visió negativa respecte dels immigrats i de les minories culturals, 
contemplats més aviat com un problema. Això es veu agreujat per l’ús peri-
llós de la qüestió migratòria que fan alguns partits polítics, amb la intenció de 
treure profit electoral mitjançant l’explotació de prejudicis i oferint solucions 
populistes.

Tenint en compte tot això, DEMANEM als candidats i als futurs governs locals: 
Que la immigració no sigui contemplada en els programes i discursos elec-
torals de forma populista o demagògica, explotant les pors, mala informació 
o prejudicis de la població, ni es plantegi com un problema, sinó com un fet 
generador de diversitat cultural i progrés social.

Polítiques municipals, 
immigració i cohesió social

Jaume Vallès

Molts ciutadans pensem que els partits polítics i els sindicats són els 
encarregats i responsables de treure’ns de la crisi, això no ocorre 
en la realitat ja que són com a empreses que s’alimenten dels im-

postos sense controlar la seva productivitat ni la seva gestió i creixen d’una 
forma desmesurada creant llocs de treball inoperants i qüestionables. Al món 
de l’economia, per poder realitzar exportacions o vendre els productes és 
necessari fabricar bé els productes i a preus competitius. No es necessiten 
cap ministeri ni sindicat per a aquest tipus de gestions. Segurament ningú 
té present la quantitat de deute que s’està provocant en tots els estaments 
oficials ni tampoc els impostos que hauran de crear-se dins de pocs anys per 
poder regularitzar els deutes que els estaments oficials del país i comunitats 
autònomes estan provocant. Com estem en els comicis d’eleccions municipals, 
cap candidat parla d’aquest assumpte, pel compte que li té.

Segurament ens parlaran de construir més autopistes, grans vies per als via-
nants, pisos de protecció oficial i una infinitat de coses. En lloc de generar crèdit 
per impulsar l’ocupació, els diners es dirigeixen al deute de les institucions i 
referent a les lleis, som el país més avançat en lleis contradictòries. Els polítics 
actuals i els sindicats no donen la talla ni solucions, estan enrocats any rere 
any en campanyes electorals i vivint de subvencions, acusant-se uns a uns 
altres i sense solucionar els problemes. Tots sabem que per fabricar i vendre 
electrodomèstics, sabates, mobles, automòbils, aliments o portar turistes no 
necessitem tantes lleis, ni tants ministeris. Solament hi ha una forma de tirar 
endavant: treballant i venent, d’aquesta manera podrem sortir d’aquesta crisi 
i podrem pagar tots els serveis socials.

Ni els partits ni els sindicats, 
no ens trauran de la crisi

Jose Megías
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Montse Sáez

Sant Adrià.-
Pregunta. Hi ha per-

sones, fins i tot líders de 
partits que es presenten 
que diuen que l’alcalde 
està cansat. Què en 
respon?

Resposta. Sí, però 
bé, això m’imagino que 
sobretot els partits po-
lítics hauran de buscar 
estratègies per intentar 
trobar un cert avantatge 
polític. Penso a més, 
que allò bo que pot 
tenir un alcalde com jo 
en aquests moments és 
precisament això, el fet 
de que gràcies a tenir 
tants anys i tenir un cert 
reconeixement polític, 
les portes de la majoria 
de les administracions 
s’obren. Això de ve-
gades fa més que ser 
un pipioli, no? Que co-
mençar de nou, sobretot 
en moments de crisi.    

P. Hi ha algunes en-
questes i alguns mitjans 
que diuen que aconse-
guirà més vots. Això 
pot crear un clima de 
relaxament? 

R. De relaxament 
no, perquè la sort és que 
tinc una militància molt 
activa, que pocs partits 
polítics d’aquí, de Sant 
Adrià, la tenen. Crec 
que la nostra militància 
és única. Això ens dóna 
molta força i per tant, es 
veu bon ambient. Però 
hem de ser capaços de 
que aquest bon ambient 
es tradueixi després en 
vots, hem d’explicar 
per una banda el que 
hem fet i per l’altra que 
això no s’acaba aquí, 
que queda molt per fer, 
que és precisament 
l’eslògan. Necessitem 
aquesta complicitat de 
la ciutadania com fins 
ara per seguir transfor-
mant el municipi.

El pitjor és confon-
dre la política local, amb 
la d’alt standing. No-
saltres som la política 
del cos a cos, però ens 
afecta l’altra política in-
directament. Hem de 
ser capaços de dir que 
nosaltres defensem els 
interessos de Sant Adrià, 
pertanyem a un partit 
polític, però el que es 
discuteix aquí és una 

gestió política i el que es 
planteja és un pla de ciu-
tat. Nosaltres no tenim la 
capacitat de generar llocs 
de treball, ni d’ampliar la 
plantilla de les escoles 
o dels CAPs ... això no 
ens correspon a nosal-
tres. Això és el que hem 
d’intentar traslladar a la 
ciutadania. Aquí es dis-
cuteix quin Sant Adrià 
volem i quin Sant Adrià 
hem fet fins ara.

 P. I quin Sant Adrià 
vol l’alcalde?

R. Ui, queda molt per 
fer, però molt de veritat, 
sincerament. Podem ga-
rantir que tots els serveis 
que donem fins ara es 
seguiran donant. Això 
pocs ajuntaments a par-
tir del 22 ho podran fer. 
Aquest fet ens permet 
fer una política diferent, 
basada en assignatures 
no superades, com el 
tema del civisme, com la 
identitat que hem millo-
rat molt però que hem de 
ser capaços d’aconseguir 
definitivament aquesta 
identitat d’adrianenc. 
Tots aquests temes són 
els que cal treballar en 
aquests quatre anys amb 
una certa tranquil·litat, 
a més crec que hi ha 
esdeveniments que ho 
permeten, per exemple 
el Mil·lenari de l’any que 
ve. Això unit al final de la 
transformació dels barris 
i obrint-lo a un procés de 
participació per definir 
què és el que volem al 
nostre litoral, ens donen 
quatre anys d’unes ex-
pectatives grandioses.

P. Ha parlat de par-
ticipació… Hi ha alguns 
partits que diuen que 
aquest ajuntament no 
deixa que la gent parti-
cipi més enllà de la con-
sulta que es va fer amb 
les Tres Xemeneies.

R. Alguna cosa han 
de dir. Ho respecto, però 
són històries. Fem la 
participació del cos a 
cos, responent qualse-
vol tipus de problemàti-
ca als cinc minuts de 
plantejar-se. Reconec 
que hem desenvolupat 
uns processos de par-
ticipació però ens falta 
una volta de rosca. Ens 
falta desenvolupar els 
Consells de Barri. Això 
ho hem de fer en aques-
ta legislatura. Ens falta 

Entrevista amb Jesús María Canga, candidat a l’alcaldia de Sant Adrià pel Partit dels Socialistes de Catalunya (PSC)

“Responem qualsevol tipus de problemàtica 
als cinc minuts de plantejar-se”

MS

desenvolupar el procés 
de participació en alguna 
cosa que és cert que no 
estem acostumats, però 
que s’ha de fer, com són 
les audiències públiques 
a l’hora de preparar el 
pressupost. Estem pre-
parats per a això, però 
clar, el que no pot ser 
és tenir un procés de fer 
un salt d’una cosa a una 
altra. És cert que s’ha de 
passar a una participació 
més pràctica. En el nos-
tre programa proposem 
fer conjuntament amb 
la societat processos 
que s’han de dur a ter-
me, com el futur de la 
fàbrica de cartró. O amb 
els aparcaments de la 
Rambleta.

Diuen que aquest 
ajuntament no és trans-
parent, però si aquí ve 
tot el món a demanar 
qualsevol documentació 
i se l’emporta. Si aquí 
els partits polítics van 
directament al tècnic i es 
porten la documentació.

P. Abans m’ha es-
mentat el tema del front 
litoral. Té l’Ajuntament 
alguna idea del que es 

podria fer allà?
R. El que està clar és 

que volem conservar les 
Tres Xemeneies i la Sala 
de Turbines. Això ja ho 
sap tothom, això se’ls 
ha dit a Endesa i a tots 
els actors i per tant quan 
es defineixi el projecte 
urbanístic, allò que ara 
té qualificació de zona 
industrial serà qualificat 
de zona d’equipament 
públic. El que ja està 
aconseguit és la implica-
ció de la futura Àrea Me-
tropolitana en el projecte 
cultural que reivindicava 
la nostra ciutadania que 
a més compta amb una 
dotació ja específica 
d’Europa. 

P. Una de les coses 
que reclama la gent és 
que a la pàgina web de 
l’Ajuntament es puguin 
fer els tràmits municipals. 
De fet s’està treballant 
des de fa temps, no?

R. Aquí vam tenir un 
problema, que és que 
quan nosaltres vam con-
tractar amb una impor-
tant subvenció que re-
bem de l’Estat, tot el que 
era el procés de moder-

nització de l’Ajuntament 
perquè molts dels trà-
mits de l’Ajuntament 
es poguessin fer per via 
informàtica, vam pensar 
sempre que en aquest 
contracte hi havia també 
la pàgina web, i després 
ens vam trobar que no 
era així, de manera que 
tenim una pàgina web 
que respon al que diu la 
llei però que sí és cert 
que s’ha quedat antiga. 
Això nosaltres ho sabem 
i serà una de les nostres 
prioritats.

P. Hi ha una solució 
a curt termini a la para-
da de la construcció del 
nou CAP de La Mina? 

R. Estem esperant el 
que té amagat fins ara la 
Generalitat, que és defi-
nir el pressupost. Jo sóc 
el primer a dir-ho, aquí al 
grup socialista d’aquest 
ajuntament no se li han 
caigut els anells per 
criticar actuacions del 
PSOE. Actuacions que 
nosaltres hem vist i, de-
fensant encara l’esperit 
socialista, són de clars 
retalls a la ciutadania, 
sobretot de tipus social. 

I per tant, també en 
aquest aspecte crític he 
de dir que inicialment 
qui ens va deixar penjats 
va ser el nostre tripartit. 
Per tant no sóc dels que 
em’amago, però també 
és cert que ara no tenim 
més remei que reclamar 
a qui governa, i qui go-
verna és CiU.

P. Per vostè Cata-
lunya és el país de la 
tolerància. Sant Adrià 
és la ciutat de...?

R. També de la to-
lerància. Crec que la mi-
llor evolució que ha tin-
gut Sant Adrià ha estat 
la base de la convivència 
i al respecte entre els 
grups polítics. Per això 
no m’agraden aquestes 
candidatures que pro-
mulguen les diferències 
entre éssers humans. I 
més en un moment de 
crisi, en el qual es busca 
el culpable.

P. Què creu que té 
de positiu el fet de tenir 
majoria absoluta i que té 
de negatiu?

R. Crec que la ma-
joria absoluta té tot el 
positiu del món, perquè 
d’una banda consolida un 
alcalde respectat en les 
altres institucions. I crec 
que amb la crisi només 
es farà cas a les persones 
que hagin sortit amb un 
reconeixement ciutadà en 
aquestes eleccions, els 
que hagin sortit pels pèls 
se’ls apartarà amb qua-
tre copets a l’esquena. 
I d’altra banda, se sap 
que aquest alcalde ni és 
prepotent, ni li agrada 
governar sol, sinó que 
sabrà trobar en els altres 
partits l’equilibri per fer 
el govern més fort per a 
la ciutat. Que li agrada 
escoltar, perquè sap que 
en la discrepància està 
l’èxit, escoltar una sola 
versió mai és bo. Sempre 
s’ha d’escoltar com fer 
les coses de diferents 
versions i trobar la millor. 
I això és l’esperit que em 
mou en aquestes elec-
cions. Tant de bo siguem 
capaços de validar la ma-
joria absoluta, i si és cert 
que això es produeix, a 
partir del dia 22 treballar 
per consolidar-lo, ser més 
fort i donar més resposta 
a la ciutadania.

Entrevista ampliada 
a www.areabesos.com

“Aquí es discuteix quin 
Sant Adrià volem i el 
que hem fet fins ara”
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Entrevista amb Jesús García-Bragado, candidat a l’alcaldia de Sant Adrià pel Partit Popular (PP)

“Aquí no hi ha cap experiment sinó la 
voluntat de garantir els drets de tothom”

Montse Sáez

Sant Adrià.-
Pregunta. Qui és Je-

sús García-Bragado?
Resposta. És un noi 

de 41 anys que porta 
ja temps vivint a Bar-
celona i venint a en-
trenar a Sant Adrià, i 
que ara té un projecte 
aquí que confio durarà 
molts anys, un projecte 
polític i de ciutadà, de 
dur a terme millores 
per a Sant Adrià. Afiliat 
al Partit Popular porto 
des del 2002. L’any 
2006, per la renúncia 
d’un company, vaig te-
nir l’oportunitat d’estar 
un any com a regidor a 
l’Ajuntament de Lleida. 
La meva arribada a Sant 
Adrià és tan fàcil com 
pensar que els meus 
pares viuen en un ba-
rri molt senzill, com el 
centre de Sant Adrià. 
Per això em sento molt 
còmode en aquesta ciu-
tat. Vaig conèixer Sant 
Adrià perquè venia a en-
trenar i em vaig adonar 
que hi ha dues realitats: 
la Mina i el centre. La 
que més coneixia era la 
Mina, perquè la creuava 
quan entrenava, i ara 
poc a poc vaig coneixent 
la resta de realitats. Sóc 
una persona que creu 
molt en la transformació 
de la Mina, i tot i que ara 
visc al centre de Sant 
Adrià, en el futur vull 
predicar amb l’exemple 
i anar a viure allà.     

P. La sortida de dos 
pesos pesats del partit 
com Salvador Aragall 
i Joan Martí no s’ha 
vist amb bons ulls, tant 
dins com fins i tot fora 
del PP. Quina és la seva 
resposta a les veus críti-
ques que ho veuen com 
una imposició des de 
Barcelona? 

R. La veritat és que  
el Partit Popular de Ca-
talunya ha fet una reno-
vació de candidatures, 
i Sant Adrià no és una 
excepció. El propi PP 
de Catalunya no és el 
mateix que l’any 2007. 
Els temps s’han decidit 
ara perquè el partit em 
va donar un periode per 
pensar-ho, però no ha 
estat res planificat. El 
que és curiós és que la 

gent vol una democràcia 
nova, però si es renoven 
les llistes ho critiquen, i 
si no es renoven també. 
Penso que els partits 
són com són i que les 
coses s’han fet de ma-
nera correcta. Salvador 
Aragall, Joan Martí i el 
senyor Alsina han estat 
molt de temps i és bó que 
es renovin els partits. Jo 
espero que, d’aquí quatre 
o vuit anys, la persona 
que vingui a substituir-
me es trobi amb un mi-
llor partit. Aquest és el 
meu objectiu, i potser 
és el que li dóna por al 
partit socialista, que el 
PP pugui governar en un 
futur a Sant Adrià. Aquí 
no hi ha cap experiment 
sinó la voluntat de ga-
rantir els drets que tenim 
tots, com són el dret a 
treballar, a una vivenda 
digne, una sanitat decent 
i una educació igual per 
a tothom.       

P. Què respon a la 
gent que diu que no 
coneix la ciutat?

R. A veure, no porto 
40 anys aquí ni tampoc 
vinc creient que ho sé 
tot. Ara necessito tenir 
un contacte més íntim 
amb els ciutadans per 
anar coneixent amb més 
detalls els problemes. 
Que no conec la ciutat? 
Home, jo em faig un 
munt de quilòmetres al 
dia riu a dalt i a baix, i 
he vist moltes vegades 
el barri de La Catalana 
amb un cartell que hi 
diu pisos a la venda. Per 
tant, crec que alguna 
problemàtica conec. La 
meva actitud és total-
ment oberta i positiva 
per escoltar a la gent. I 
proposo donar solucions 
reals, sense pensar que 
puc solucionar-ho tot 
ni fer grans projectes. 
Tan de bo pugui un dia 
portar una gran oferta 
comercial d’oci a Sant 
Adrià aprofitant que 
tenim tant espai.      

P. On es podria fer?
R. Per exemple, a 

l’entorn de les tres xe-
meneies, o la zona del 
port. Podria reactivar 
molt la ciutat. Ja que la 
construcció està parada, 
hem de tornar a mirar al 
sector serveis. Barce-
lona és una ciutat que 
acull molts turistes. No-

saltres estem al costat, 
i hem d’aprofitar això. 
Perquè a més estem 
molt ben comunicats.    

P. Es podrien cons-
truir hotels?

R. Més que hotels jo 
aposto per ofertes co-
mercials de tipus outlet. 
I una oferta comercial 
d’oci que no existeix 
aquí que aniria molt bé.  

P. Quin tipus d’oci?
R. Oci educatiu, 

com un parc temàtic per 
a nens on poden apren-
dre civisme i a viure en 
una ciutat. 

P. En el seu progra-
ma diuen que cap barri 
serà discriminat. Quin 
barri està discriminat 
actualment? 

R.  Com et de ia 
abans, Sant Adrià té 
dues realitats: la Mina i la 
resta de Sant Adrià que 
està a l’altre marge del 
Besòs. En moments de-
terminats des de la Mina 
s’ha tingut la sensació 
que no s’han preocupat 
molt per ells des de Sant 
Adrià, i per això han 
mirat més cap a Barce-
lona. El futur Campus del 
Besòs portarà estudiants 
i professors, i això s’ha 
d’aprofitar perquè bus-

caran pisos de lloguer, 
llocs on divertir-se, on 
anar a comprar. El que 
no pot ser és que les 
persones que treballin a 
les grans superfícies co-
mercials siguin de fora 
de Sant Adrià. Hem de 
generar un altre focus 
que contraresti Diago-
nal Mar.  

P. Ha parlat abans 
de La Catalana. Quina 
és la seva proposta per 
aquest barri?

R. La nostra proposta 
és reconvertir-ho en parc 
de lloguer, inclús amb 
opció a compra.Que la 
gent pugui accedir d’una 
manera normal a una vi-
venda nova. No és lògic 
que de l’edifici del carrer 
Venus no pugui sortir 
la gent perquè no s’ha 
arribat a un acord amb 
tots els veïns. I arribem al 
punt que no es pot ende-
rrocar, amb la qual cosa 
estem en una situació de 
paràlisi que no desencalla 
la situació de millora del 
barri de la Mina tal i com 
està establert. I curiosa-
ment tenim al costat el 
barri de La Catalana que 
no s’habita.  

P. En un dels punts 
del seu programa es pro-

met que cap veí perdrà 
els seus drets per la im-
migració descontrolada. 
Pensen que a Sant Adrià 
tenim un problema impor-
tant amb la immigració?

R. Hi ha gent que 
diu que Sant Adrià no 
té problemes amb la 
immigració com Bada-
lona. Però Badalona té 
200.000 habitants, i la 
immigració es concentra 
en la seva perifèria, que 
tenim molt a prop. El 
tema de la immigració 
és molt senzill: si no 
s’assimila es genera 
un encapsulament. No 
diem que no vinguin 
immigrants, sinó que hi 
hagi un control. 

P. I com es pot con-
trolar?

R. Tenim cossos de 
seguretat, i normatives 
en locals i en viven-
des. La veritat és que 
les classes mitjanes 
s’estan empobrint alar-
mantment per la crisi i 
per la pujada dels preus. 
I quan demanen una 
beca menjador, no po-
den accedir-hi perquè 
aquesta ajuda se’n va 
a una altra persona que 
està necessitada, que 
ha vingut aquí a treballar 

pensant que això era el 
mannà i s’ha trobat que 
no era així. Això genera 
un problema, perquè 
aquests ciutadans es-
tan perdent uns drets a 
conseqüència d’altres 
persones. La immigra-
ció s’ha descontrolat, i 
si no es posen mesures 
el problema anirà a més. 
Es generaran problemes 
socials perquè no n’hi 
ha per tothom. Primer 
s’ha de solucionar la 
situació per poder rebre 
a més gent. 

P. Què tenen de po-
sitiu i què de negatiu les 
majories absolutes?

R. Si saps utilitzar 
les majories absolutes 
són positives. Per exem-
ple, si has de fer refor-
mes molt importants 
són positives sempre 
que sàpigues consen-
suar-ho amb la resta, 
sinó es converteixen 
en autoritarisme. En el 
moment en el qual ens 
trobem és moment més 
de consens que de ma-
jories absolutes.

P. Què li manca i què 
li sobra a Sant Adrià?

R. La meva respos-
ta serà més genèrica. 
Li sobra conformisme, 
que no es digui que 
això és el que ens toca 
viure perquè no hi ha res 
millor. Això és quelcom 
que tinc molt interiorit-
zat. I una cosa que vull 
explicar és que jo no 
tinc la solució de res, 
només vull transmetre 
per on podem sortir i 
millorar. I el que manca 
és creure més en un ma-
teix per poder sortir de 
la situació difícil on ens 
trobem. Això és el que 
volem fer des del PP, no 
posar pals a les rodes a 
totes les iniciatives de 
Sito Canga. Al contrari, 
nosaltres venim a impul-
sar i a millorar.    

P. Com pensen que 
aniran les eleccions pel 
seu partit? 

R. Sabem que a 
Sant Adrià tenim un 
gran nombre de votants. 
És d’això del que té por 
Sito Canga. Però el més 
important és que et que-
di la sensació que has 
treballat bé i que pots 
treballar encara millor. 

Entrevista ampliada 
a www.areabesos.com

“Amb la construcció 
parada, hem de mirar 

de nou al sector serveis”
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En Barcelona
Piso en venta, calle Ángel 

Garriga, 3 habit., comedor, 
lavadero, cocina, baño todo 
exterior.
En Sant Adrià Besós

Piso venta, Avd. Corts 
Catalanes, comedor, cocina, 
baño, 3 habitaciones, 1 
balcón, cocina y baño 
reformados. Puertas de roble 
barnizadas, ventanas de 
aluminio, el balcón cubierto.

Piso venta. Antiguo en 
buen estado, calle Atlántida, 
comedor, cocina, baño, 
lavadero, es interior.

En Avd. Catalunya, ático 
en venta, está para entrar 
a vivir, comedor, cocina, 
lavadero, 2 habitaciones, 1 
balcón exterior, una terraza 
de 80 m.

En Av. Juan XXIII, piso 
en venta, 3 habit., comedor, 
cocina, lavadero, baño, tiene 
un balcón.

En Mare de Déu del 
Carme, piso 3 habitaciones, 
comedor, cocina, lavadero, 2 
de las habitaciones son gran-
des, el balcón está cerrado y 
añadido al comedor.

En calle Monjas, piso 
en venta, 3 habitaciones, 

lavadero, cocina, comedor, 
baño, está para entrar a vivir, 
la cocina es muy grande, se 
le anexionó un dormitorio.

Piso duplex nuevo a 
estrenar en Mare de Déu del 
Carme: 1ª planta: comedor, 
cocina, aseo, 1 dormitorio, 1 
balcón exterior y otro interior; 
2ª planta, 2 dormitorios, 1 
baño, 1 terraza exterior 16 
m., 1 balcón trasero
En Badalona

Piso en Avd. Maresme, 3 
habitaciones, comedor, baño, 
tiene un balcón, baño refor-
mado, calefacción, ventana 
doble cristal, suelo parket.

Calle Bogatel, 3 habitacio-
nes, comedor, cocina, lavade-
ro, baño, es interior, hay que 
arreglar cocina y baño.

En calle Santiago, piso 
3 habitaciones, comedor, 
cocina, 2 baños, 1 balcón 
exterior de 7 m2.

Santa Coloma
Piso 3 habitaciones, 

comedor, cocina, baño, 2 bal-
cones, uno de ellos cerrado, 
la cocina está reformada, 
comedor da al exterior.

Alquiler en Sant Adrià

En Avd. Ferrocarril, local 
43.16 metros, tiene fachada 
a 2 calles.

Calle Bogatell, local 
109 metros disponible para 
ocupar.

Calle Bogatell, local 110 
metros, en muy buen estado.

Nuestra Sra. Carmen, 
local de 200 metros.

Local en Rambleta de 180 
metros.

Torrassa local industrial, 
287 metros montacargas 
para 1500 kg. Tiene divisio-
nes interiores. Aire acondi-
cionado con bomba de calor. 
Alarma. Está en muy buen 
estado.

Calle Torrassa Loc. y 
Altillo -Al altillo se accede 
por el vestíbulo finca. Local 
de 130 metros y altillo de 78 
metros.
Badalona

Local entresuelo comer-
cial en Avd. Alfonso XIII.

Calle Australia, local 50 
metros. Se compone de dos 
dependencias, tiene vidrieras 
a dos calles, suelo de parket.

Calle Mariscal Cabanes, 
local de 110 metros.Local 217 
metros y altillo de 249 metros 
en Pza. Artigas.En Pza. Arti-
gas Local de 348 metros.

Manuel 
AMAYA 
BRAVO

Agente de la Propiedad 
Inmobiliaria

Perito Industrial
Perito Tasador

Administrador de Fincas

Locales en Alquiler - Pisos en Venta
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Entrevista amb Gregorio Belmonte, candidat a l’alcaldia de Sant Adrià per Iniciativa per Catalunya-Verds-Esquerra Unida i Alternativa (ICV-EUIA)

“La tasca de govern que hem fet aquests 
vuit anys és un aval”

Montse Sáez

Sant Adrià.-
Pregunta. Li pot ha-

ver passat factura a la 
coalició els anys en el 
govern?

Resposta. No, tot 
el contrari. Pensem que 
ens reforça la tasca de 
govern, és un aval. De 
fet, les darreres elec-
cions autonòmiques 
Sant Adrià va ser la ter-
cera ciutat de tota Ca-
talunya on vam crèixer 
com a coalició. En una 
situació complexe on 
veniem d’un govern tri-
partit i on la coalició va 
retrocedir més o menys 
a tot arreu, aquí vam 
aconseguir un punt més 
de porcentatge de vot.      

P. Hi ha alguna crí-
tica que diu que no han 
fet tot el que haurien 
pogut fer.  

R. S’ha de tenir en 
compte la realitat de les 
forçes. Estem 15 a 2, 
i no pots intervenir en 
tot allò que segurament 
faries de forma diferent. 
Però en aquests darrers 
quatre anys no hi ha 
hagut cap decisió del 
govern municipal en la 
qual nosaltres haguem 
estat de forma incòmo-
da. Una altra cosa és 
que no s’ha anat del tot 
lluny d’aquelles coses 
que potser es podrien 
haver fet. També és 
veritat que ha estat una 
legislatura marcada per 
la davallada dels in-
gressos per una crisi 
econòmica que el darrer 
trimestre del 2008 ens 
obliga a reduir despe-
ses, a plantejar-nos els 
pressupostos del 2009 i 
2010 d’una forma molt 
ajustada a la realitat.   

P. El lema de la cam-
panya és “primer les per-
sones”. En quin sentit?

R. En el sentit que 
ara mateix Sant Adrià 
és una ciutat urbanís-
ticament molt desen-
volupada. Però actual-
ment estem immersos 
en una crisi, amb una 
situació d’atur alta i de 
necessitats socials. Per 
tant, el que fa falta a 
Sant Adrià és pensar en 
quin tipus de polítiques 
realitzem perquè les 
persones es desenvolu-

pin de forma autònoma, 
independent i amb futur 
en un col·lectiu que és 
una ciutat.      

P. Transparència és 
la paraula que més diuen 
els candidats, perquè 
consideren que el go-
vern municipal governa 
d’esquenes al poble i 
que no dóna tota la in-
formació que hauria de 
donar. Què en pensa?

R. Nosaltres la trans-
parència la materialitzem 
en el tema de la partici-
pació. Pensem que la 
participació ciutadana 
i de tots els col·lectius 
ha de ser fonamental per 
conèixer quines són les 
decisions, les prioritats 
pressupostàries, etc. 
Però una participació 
col·lectiva. Aquesta és 
la transparència que no-
saltres proposem. Som 
part de l’equip de govern 
i a vegades a la població 
hi ha la sensació que 
hi ha coses que no se 
saben ben bé com s’han 
fet. Però el que és cert 
és que l’Ajuntament no 
ha comès cap irregula-
ritat administrativa, ni 
tenim cap cas de corrup-
ció a l’Ajuntament. 

Una altra cosa és 
que tenim dèficits im-
portants. Com la pàgina 
web, que tenim molt clar 
que s’ha de resoldre. Per-
què la gent ha de tenir 
no només la informació, 
sinó una administració 
electrònica.

P. Proposen una Car-
ta de Serveis Municipals. 
En què consistiria? 

R. És un catàleg de 
serveis municipals, per sa-
ber el cost de tots els ser-
veis, donar-los a conèixer 
i que la ciutadania faci 
consciència de quan cos-
ta una plaça a una escola, 
un partit de bàsquet a un 
poliesportiu, o la recolli-
da de les escombreries. 
I, potser, si fem bones 
pràctiques entre tots els 
ciutadans podem rebaixar 
aquests costos.   

P. En el terreny de 
les depeses, parlen de 
rebaixar les no priori-
tàries. Com quines? 

R. Podem estalviar 
paper en la tramita-
ció d’expedients amb 
l’administració electròni-
ca, en serveis d’alcaldia, 
en informes jurídics i ur-

MS

banístics, en l’estructura 
general de l’Ajuntament, 
podriem recuperar la 
gestió del Poliesportiu 
Besòs que ens costa 
200.000 euros anuals 
en despeses energèti-
ques, donar nous serveis 
de consergeria, fer més 
eficient la Brigada Muni-
cipal, reduir la publicitat 
innecessària, fer el Viure 
bimensual o electrònic, 
etc. Hem de tenir molt 
presents les prioritats, 
com són l’activació 
econòmica, el coopera-
tivisme, l’educació i els 
serveis socials.

P. Parlant de l’acti-
vació econòmica, pro-
posen la creació de la 
Xarxa d’empreses i co-
merços. No està prou 
dinamitzat el teixit co-
mercial de Sant Adrià?

R. No, els comer-
ciants tenen una certa 
insatisfacció en quant 
a elements de promo-
ció que es podrien fer 
de forma conjunta, 
d’ordenació del tipus de 
comerços, la millora de 
l’excel·lència, etc. Tenim 
eixos comercials que 
funcionen prou bé, però 
encara se’ls hi podria 
donar una mica més de 

caliu els dissabtes. Rep-
tes tenim a Sant Joan 
Baptista, que l’avinguda 
de la Platja se’ns està 
morint. I el barri de la 
Mina és el gran repte co-
mercial, hem de conver-
tir la Rambla de la Mina 
en un eix comercial.  

Hi ha moltes ganes 
de fer coses per part 
dels comerciants. Falta 
tenir una política parti-
cipativa amb ells, una 
oficina local de comerç 
que treballi de forma 
gerencial i que entre tots 
es pugui fer una marca 
més de qualitat.  

P. En el terreny de 
l’atur proposen la creació 
de l’Oficina d’Ocupació 
Local. 

R. En aquest tema 
tenim un plantejament 
més de fons. El que 
proposem és donar-li la 
volta a Promoció Eco-
nómica. Per nosaltres 
Promoció Econòmica 
té dues potes. Una que 
és la dinamització de 
l’economia, de la part 
privada, i per aquí te-
nim oportunitats com 
és el Campus Interuni-
versitari, els polígons 
industrials, l’Alcampo, 
etc. I, l’altra pota, és 

la inserció. En el nostre 
programa proposem la 
creació d’un institut 
públic on hi hagi un 
viver d’emprenedors i 
de cooperativisme. Hi 
ha gent que té idees, 
que és molt potent a 
Sant Adrià, i els podem 
acompanyar des de la 
forma de la cooperativa 
per la qual l’Ajuntament, 
per mitjà d’aquest ins-
titut públic, pot deri-
var un microcrèdit i pot 
acompanyar durant un 
temps aquestes inicia-
tives. Una cooperativa 
de serveis seria el primer 
element que posariem 
en marxa.   

 P. Què li manca 
i què li sobra a Sant 
Adrià?

R .  L i  manquen 
més elements de par-
ticipació, més cicles 
formatius pels nostres 
joves, una reorganitza-
ció de l’estructura de 
l’Ajuntament. També 
li manquen places a 
les escoles bressol, ja 
que tenim una llarga 
llista. En el tema de la 
reorganització del Front 
Litoral podriem parlar 
d’equipaments, com la 
reutilització de les tres 

xemenies per construir-
hi un auditori per la 
ciutat. I, sobretot, el que 
ens fa falta és una mira-
da nova de les nostres 
polítiques socials, que 
han de ser per aixecar 
les persones i no per 
mantenir una situació 
encara de dependència. 

I de sobrar-li, no li 
sobra res.

P. Què tenen de po-
sitiu i què de negatiu les 
majories absolutes? 

R. Les majories abso-
lutes són positives quan 
en un estat es volen 
realitzar canvis profunds 
d’estructures. Això per-
met fer reformes amb 
garanties d’estabilitat. 
En l’àmbit municipal 
la realitat ciutadana és 
diversa i per tant una 
majoria absoluta no re-
presenta al col·lectiu 
ampli. Un govern mu-
nicipal amb necessitat 
de diàleg amb altres 
forces, amb necessitat 
de negociar és molt més 
ric i representatiu.    

P. Com els anirà el 
22 de maig? 

R. Pensem que mi-
llorarem. Estem con-
vençuts i convençudes 
que hem fet una bona 
tasca al govern i hi ha 
un reconeixement de la 
feina feta. El que sí que 
demanem és que la gent 
vagi a votar, que no es 
quedi a casa.     

P. I a partir del 23 de 
maig, ja ha dit que plan-
tejarà un pla de mandat 
al PSC. 

R. El dia 23, si no-
saltres tenim la majo-
ria, aplicarem el nostre 
programa. Si no tenim 
la majoria, jo he instat 
públicament al PSC que 
si ha d’haver-hi un pacte 
d’esquerres a la prope-
ra legislatura hem de 
saber on anem. Perquè 
la situació és complexe, 
no és la del 2007. Un 
pla de mandat és saber 
quines són les prioritats. 
Nosaltres no compartim 
la manera de fer de en 
funció de la pressió o 
de qui em para pel ca-
rrer faig una cosa o una 
altra. No, hem de saber 
on anem per donar una 
resposta eficaç a una 
situació complexe.   

Entrevista ampliada 
a www.areabesos.com    

“Hem de saber on 
anem per donar una 

resposta eficaç”
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Entrevista amb Mireia Hernández, candidata a l’alcaldia de Sant Adrià per Convergència i Unió (CiU)

“L’any 2009 es podria haver inaugurat el 
nou CAP de la Mina però no es va fer”

Montse Sáez

Sant Adrià.-
Pregunta. Qui és 

Mireia Hernández?
Resposta. És una 

dona, de 47 anys, mare 
de tres fills, i fonamen-
talment una treballado-
ra. Sóc diplomada en 
Educació Infantil, he 
treballat des de molt 
jove al Congrés de Cul-
tura Catalana i els da-
rrers anys com a cap 
de gabinet del Secretari 
General de FERRMED. I 
des del passat setem-
bre, la regidora de CiU 
a l’Ajuntament de Sant 
Adrià. I m’apassiona tre-
ballar per la ciutat.     

P. Què li va enamo-
rar de Sant Adrià? 

R. Jo vaig arribar a 
viure a Sant Adrià ara 
fa deu anys, i reconec 
que tenia una imatge de 
Sant Adrià distorsiona-
da, d’algú de Barcelona 
es pensa que és Sant 
Adrià. Recordo arribar i 
veure l’antiga plaça de la 
Vila, i enamorar-me del 
monument a la sardana 
com a bona sardanista 
que soc. Aquella plaça, 
en una tarda de juliol, 
resumia tot Sant Adrià. 
Una ciutat viva i de gent 
com jo, treballadora. Al 
cap d’un mes era com si 
hagués viscut aquí tota 
la vida.Vaig rebre aquell 
Sant Adrià que a mi 
m’agrada, el de la gent, 
el dels adrianencs.      

P. Com afronta les 
seves primeres elec-
cions?

R. Amb molta il·lusió, 
per presentar-me com a 
candidata per Sant Adrià 
i per fer-ho des del meu 
partit. Perquè el meu 
partit m’ha donat tota 
la llibertat del món per 
ser en cada moment 
qui sóc, per defensar 
allò que penso i allò en 
el que crec, sense con-
dicionants. No sóc una 
persona que pugui man-
tenir un discurs de partit 
si entra en conflicte amb 
les meves conviccions 
personals. 

I amb molta respon-
sabilitat, pel moment 
actual que és molt com-
plicat. La situació del 
país, de la ciutat, és 
complicada, i nosaltres 

ho assumim i actuem 
conseqüentment ja des 
de la campanya. Molts 
partits s’omplen la boca 
parlant de les retallades, 
retallades que són ne-
cessàries per mantenir 
els nostres sistemes 
sanitari i educatiu, i 
molts d’altres serveis 
que prestem a les per-
sones, però en canvi 
han omplert la ciutat 
de cartells, de bandero-
les, de pancartes, han 
contractat grans espais 
publicitaris, i han imprés 
programes amb paper 
estucat, etc. S’ha de 
ser conseqüent amb allò 
que defenses.     

P. El tema de les 
retallades li pot passar 
factura?

R. No em preocupa 
excessivament. El meu 
partit, i el nostre presi-
dent Artur Mas, ha es-
tat molt valent. Hauria 
pogut no fer públiques 
les retallades fins que 
no haguessin passat les 
eleccions. Això és un 
exercici d’honestedat. 
Per mi és molt impor-
tant el benestar del 
país, garantir el sistema 
sanitari i l’educatiu, i els 
serveis a les persones. 
Si això ha de costar 
vots a la candidatura 
de CiU a l’Ajuntament 
ho donc per bó.   

P. Relacionat amb 
aquest tema, ja va ha-
ver de respondre per 
l’aturada del projecte 
del nou CAP de la Mina 
anunciada fa poques 
setmanes pel Govern.

R. El projecte del 
CAP de la Mina arrenca 
el 2007. No recordo cap 
moció instant al Govern 
de la Generalitat a exe-
cutar el projecte, fins 
el passat ple de març. 
Jo vaig donar suport 
perquè considero que el 
nou CAP de la Mina és 
una necessitat, ho és 
ara, al 2010, al 2009, al 
2008 i al 2007 quan es 
va presentar el projecte. 
Vaig demanar que la 
moció fes constar que 
es posés en marxa el 
nou CAP de la Mina tan 
bon punt la disponibilitat 
pressupostària ho per-
miti. No es va voler in-
cloure però vaig votar a 
favor perquè és l’actitud 
de ciutat, el que havia 

MS

de fer. Però vaig deixar 
molt clar que aquest 
projecte ja es podria 
haver fet, el 2009 ja es 
podria haver inaugurat 
el nou CAP de la Mina 
i no es va fer. Presentar 
la moció ara és marejar 
la perdiu i enganyar els 
ciutadans. 

En temps difícils els 
governs, com les famí-
lies, han de reajustar les 
despeses. Hi ha moltes 
actuacions que s’han fet 
a la Mina, que no calien 
fer-les com s’han fet, 
i que potser haguessin 
ajudat a que el nou CAP 
estigués construit.        

P. Com per exemple?
R. Una biblioteca 

tan gran. Això dit pels 
propis veïns. La Biblio-
teca de la Mina supera 
amb escreix la demanda. 
També podriem reorien-
tar part de la destinació 
del pressupost del Con-
sorci de la Mina al nou 
CAP. En moments difícils 
hem de prioritzar la des-
pesa i invertir en allò que 
realment cal.

P. On calen més in-
versions a la ciutat? 

R. En el cas de la 
Mina, calen més inver-

sions en les persones i 
menys en el totxo. Cal 
enderrocar l’edifici Ve-
nus, perquè no hi ha cap 
altra solució, i fer edificis 
on la gent pugui viure de 
forma més humana. Cal 
donar als veïns els seus 
drets i exigir-los els seus 
deures. Cal connectar 
Montsolís i Trajana amb 
el centre de la ciutat. 
Recuperar Can Rigalt, 
i més ara amb motiu 
del mil·lenari. Ordenar 
el passeig de la Pollan-
creda. Centralitzar tots 
els horts urbans en un 
lloc que els dignifiqui. 
Pensar amb imaginació 
què fem amb l’antiga 
fàbrica de cartró. No-
saltres proposem que, 
arribant a un acord amb 
l’Incasol, esdevingui el 
teatre municipal de Sant 
Adrià. Cal demanar a 
Adif que acondicioni el 
pas subterrani que ens 
porta a la platja. Cal fer 
arribar l’avinguda de la 
Platja fins el mar. Sí, és 
cert que queden moltes 
coses per fer, però el 
més important és com 
les fem.    

P. Proposen que 
una de les tres xeme-

neies acolli el Museu de 
l’Energia i el Transport. 
Què es podria fer amb 
les altres dues? 

R. Sí, pensem que 
ens posaria en el mapa 
museístic de Catalunya. 
Perquè Catalunya té un 
deute amb Sant Adrià, 
que ha iluminat el país 
durant molts anys. I ara 
han d’estar al costat 
nostre. Amb les altres, 
s’haurà de consensuar 
molt amb la ciutadania, 
perquè són el símbol de 
la nostra ciutat i entre 
tots hem de decidir quin 
futur li volem donar. 
Nosaltres pensem que 
passa per compaginar 
una activitat museística 
i una altra de negoci 
que ens permeti poder 
mantenir-ho. No som 
partidaris de construir 
en el Front Litoral, però 
sí que creiem que alguna 
de les torres en hauria 
d’ajudar a finançar tots 
els projectes que volem 
per les altres.

P. Del Front del Li-
toral també s’hauria de 
parlar perquè està molt 
abandonat.

R. Sí, sembla que 
Sant Adrià no existeixi. 

El nostre front litoral ha 
de ser la continuació en-
tre Badalona i Barcelona, 
posant Sant Adrià amb 
personalitat pròpia. Per 
exemple, a l’antiga fàbri-
ca de pintures podria ha-
ver un parc aquàtic, que 
dinamitzaria el comerç 
de la nostra ciutat. 

P. Una de les seves 
propostes es l’Adriàbus. 
En què consistiria? 

R. Proposem dues 
passarel·les per vianants 
i bicicletes que connec-
tin la ciutat. I l’Adriàbus, 
que faria un recorregut 
de circumval·lació, una 
única línia que connecti 
tota la ciutat.  

P. Tots els candidats 
parlen de transparència. 
Tenim un ajuntament 
molt opac?

R. Tenim una gestió 
que no arriba al ciutadà. 
No tenim una adminis-
tració a l’abast del ciuta-
dà. Al nostre consistori li 
falta humilitat d’informar 
a la gent de tal manera 
que t’entengui.

P. Això ve per les 
majories absolutes?

R. No, això són ma-
neres de fer. 

P. Hi ha una part po-
sitiva i una negativa de 
les majores absolutes?

R. A veure, s’ha de 
reconèixer que aquest 
ajuntament i l’alcalde 
han fet moltes coses en 
positiu. Però, potser no 
s’han acabat d’explicar 
del tot, i en un llenguat-
ge que s’entengui. 

P. Què li manca i què 
li sobra a Sant Adrià? 

R. Ens manquen 
més possibilitats per 
fer coses, i més serveis 
al ciutadans. I sobren 
actituds prepotents, i 
aquells que vénen a en-
cendre el foc a la nostra 
ciutat. Aquells que volen 
dinamitar la nostra con-
vivència. D’adrianencs i 
adrianenques no ens en 
sobren cap.

P. Quins resultats 
esperen el 22 de maig? 

R. Esperem créixer 
i ser més regidors per 
poder servir millor a la 
ciutat. Ser alcaldessa 
no em treu la son, el 
que em treu la son és 
poder treballar per la 
meva ciutat. 

Entrevista ampliada 
a www.areabesos.com    

“En moments difícils 
hem de prioritzar la 

despesa”
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Montse Sáez

Sant Adrià.-
Pregunta. Per què es 

presenta ERC amb Reno-
vació per Sant Adrià?

Resposta. Esquerra 
Republicana dóna su-
port a Renovació i faci-
lita una llista associada 
perquè la gent d’ERC, 
que sóm minoria a la 
llista de Renovació, vam 
valorar a nivell personal 
i a nivell local vam de-
cidir en assemblea que 
Sant Adrià necessitava 
un canvi. I que la forma 
de fer-ho era treballar 
transversalment amb 
tota aquella gent que 
tingui ganes de fer co-
ses per Sant Adrià. En 
aquest cas, Esquerra ha 
prioritzat una llista que 
incorpori tantes sensi-
bilitats de tants barris 
com sigui possible. 

P. Què s’ha de reno-
var a la ciutat? 

R. Hi ha dos aspec-
tes. Per un costat, s’ha 
de renovar el model de 
forma de treballar de 
l’Ajuntament, dels po-
lítics. Han de ser més 
propers a la gent, han 
de donar més veu i pre-
guntar més a la ciu-
tadania què volen per 
Sant Adrià. I, per l’altre, 
s’han de renovar coses 
a la ciutat que pensem 
que des de l’actual con-
sistori no s’estan duent 
a la pràctica. Per posar 
un exemple, a la Mina, 
s’han gastat molts di-
ners en la renovació 

urbanística però en la 
transformació social 
s’ha apostat molt més 
per empreses de serveis 
i no tant per entitats.  

P. Quina és la nova 
forma de fer política?

R. Una altra manera 
de fer política és que es 
constitueixin els Con-
sells de Barri. No és tan 
complicat. Uns Consells 
de Barri que estarien 
coordinats pel Consell de 
Ciutat. El Consell de Barri 
s’ha de reunir un dia en 
un lloc on tothom pugui 
participar. El regidor de 
barri ha de recollir les 
preguntes i traslladar-
ho a l’Ajuntament. I al 
mes següent, quan es 
torni a reunir, ha de tenir 
el compromís de tornar 
les respostes. Aquí es-
tem molt acostumats al 
clientelisme, al tu a tu al 
carrer, però no pas un lloc 
on la gent pugui aportar 
idees o queixes, la seva 
opinió sobre el que vol o 
no vol al seu barri.   

P. La figura del regi-
dor de barri tenen molt 
clar que s’ha de canviar. 

R. Sí, és el que et 
deia abans. L’estructura 
està creada, hi ha un 
regidor dels 21 que és 
el regidor de la Mina 
o de Sant Adrià Nord. 
Però és una minoria la 
gent que sap qui és el 
regidor del seu barri. 
Per tant, ha de ser una 
persona coneguda i ha 
de tenir un lloc físic en 
aquell barri on el ciutadà 
pugui anar a trobar-ho 

Entrevista amb Núria Arnau, candidata a l’alcaldia de Sant Adrià per Renovació per Sant Adrià

“S’ha de recuperar la identitat, que és 
allò que ens fa estimar la ciutat on vius”
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en el seu horari. 
P. Parlen de partici-

pació. Com es pot fer 
que la gent vulgui par-
ticipar en les decisions 
importants?

R. Nosaltres parlem 
de la participació i la im-
plicació de les persones 
en el desenvolupament 
diari. El primer que hem 
de fer és tornar la cre-
dibilitat de la figura del 
polític al ciutadà. Al 
principi costarà, perquè 
potser la gent ni voldrà 
venir perquè no creurà 
que allò serveixi per res, 
però si tu ets compro-
mets a fer-ho, i ho fas, 
es crearà una cadena 
i la gent hi participarà. 
Però estem convençuts 
que la participació és 
bona i al polític no li ha 
de fer por que la gent 

participi.    
P. Una de les idees 

bàsiques del seu pro-
grama és la identitat 
adrianenca. Quina és 
aquesta identitat?

R. És allò que ens 
han fet perdre i l’hem de 
recuperar perquè és allò 
que fa que t’estimis allà 
on vius. La identitat és 
que tu passegis pel teu 
carrer i t’agradi. A me-
sura que tu t’estimis allà 
on vius, tractaràs millor 
la teva ciutat i voldràs 
participar encara més. 
La identitat ho és tot: 
des de que els carrers 
estiguin nets, per tant hi 
ha d’haver un compro-
mís de que els serveis de 
neteja funcionaràn; que 
tots els carrers tinguin 
llum; i fins que es com-
pleixin les ordenançes 

municipals a tot arreu.
P. En el  terreny 

de la participació, te-
nim la página web de 
l’Ajuntament que dema-
nen que es millori. 

R. Un dels nostres 
eixos és la transparèn-
cia. En l’època de les 
noves tecnologies, és 
una vergonya, i no vol-
dria dir aquesta paraula, 
però ho és, la página 
web que té actualmente 
l’Ajuntament. És poc 
operativa, poc funcio-
nal, no té ni una quarta 
part de la información 
que hauria de tenir, pràc-
ticament no té cap in-
formació que li interessi 
al ciutadà. Tampoc pot 
ser que no puguis fer 
cap tràmit online en una 
página web d’una ciutat 
de més de 35.000 habi-

tants. La transparència 
no és només facilitar la 
información, sinó fer-la 
accessible. Penso que 
hi ha una manca de 
voluntat clara de donar 
informació.  

P. Què creu que té 
de positiva la majoria 
absoluta i què de ne-
gativa?

R. Les majories ab-
solutes no són positives, 
perquè a part que poden 
actuar unilateralment i 
depèn de la bona volun-
tat de qui dirigeix aque-
lla majoria absoluta, i 
per tant és totalment 
arbitrària, en la suc-
cessió del temps tota 
majoria absoluta es pot 
acabar convertint en una 
tirania. El millor són les 
majories relatives en que 
tothom tingui l’obligació 
d’arribar a acords.   

P. Què li manca i què 
li sobra a Sant Adrià?

R. Li manca carinyo 
per part dels seus po-
lítics. I quant dic carin-
yo vull dir sensibilitat a 
l’hora de dur a la pràctica 
qualsevol projecte i refor-
ma. I li sobra el fraccio-
nament del municipi per 
les infraestructures. 

P. Renovació per Sant 
Adrià será la gran sorpre-
sa a les eleccions?   

R. Abans del 22 
som l’alternativa, i des-
prés del 22 serem una 
realitat. La veu del poble, 
de Sant Adrià dins de 
l’Ajuntament.

Entrevista ampliada 
a www.areabesos.com    
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Montse Sáez

Sant Adrià.-
Pregunta. Qui és 

Fausto Ramírez?
Resposta. Sóc una 

persona que crec re-
presentar al 70 o 80% 
dels catalans. És a dir, 
som fills o néts de per-
sones nascudes fora de 
Catalunya. Persones que 
han vingut a treballar, 
que han posat tot el seu 
empeny, tota la seva vo-
luntat i que han fet vida 
a Catalunya i que han 
contribuït al creixement 
i desenvolupament de 
Catalunya. Ara tinc 56 
anys, i vaig viure la part 
de finals dels 70, l’últim 
període de l’època fran-
quista i el naixement de 
la democràcia de mane-
ra intensa dins del món 
clandestí de la lluita anti-
franquista. Sóc una per-
sona emprenedora que 
treballo a Sant Adrià des 
del 1978. Havia deixat 
de banda la política fins 
el naixement de Ciuta-
dans, que representa 
els meus sentiments i 
visió de com ha de ser 
la societat: multicultu-
ral, oberta, viva, activa, 
que l’individu sigui l’eix, 
i que tingui dos parà-
metres fonamentals: 
la llibertat i la igualtat 
d’oportunitats. 

P. Com veu Sant 
Adrià? 

R. Sant Adrià és 
una ciutat que ha recu-
perat molt espai, que 
s’ha anat reconformant, 

però encara hi ha molt a 
fer internament perquè 
sigui més fluida la co-
municació entre barris. 
Crec que ha de fer front 
a situacions actuals, que 
passen per dos temes 
fonamentals. Un és la 
creació de feina i l’altre 
és el suport als empre-
nedors. En aquest cas 
no es pot pretendre que 
siguin grans empreses 
o empreses com les del 
segle passat, sinó que 
han de ser empreses 
molt vinculades a les 
tecnologies de la comu-
nicació, individus amb 
el seu projecte perso-
nal. Una altra part molt 
important i preferent és 
donar alternatives a la 
joventut, ja que és una 
ciutat amb un percen-
tatge molt alt de joves 
i malgrat això, no té un 
canal que els integri, els 
condueixi, els potenciï, 
que els hi faci partícips 
i motors alhora.   

P. Els eixos del seu 
programa són la trans-
parència i l’austeritat. 
En quin sentit?

R. Correspon ser 
austers, la circumstàn-
cia obliga. És un tema 
ja de sentit comú i de 
necessitat peremptòria. 
La transparència no és 
perquè hagi de ser obli-
gatori ser transparent, 
és que és la millor ma-
nera d’apropar el ciuta-
dà al municipi. El que no 
podem fer és posar vels, 
no oferir transparència 
a les gestions. Hem 

Entrevista amb Fausto Ramírez, candidat a l’alcaldia de Sant Adrià per Ciutadans

“La transparència és la millor manera 
d’apropar el ciutadà al municipi”
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de donar a conèixer 
els pressupostos, les 
decisions que es pre-
nen, la vida interna del 
consistori, facilitar les 
gestions i la informa-
ció. La transparència 
no respon només a la 
bona voluntat, si no a 
la posada en pràctica 
d’eines, d’actitud i que 
el ciutadà participi.    

P. Aquest consistori 
és molt opac i molt mal-
gastat? 

R. Jo no jutjaré com 
és d’opac, però sí ha de 
ser molt més transpa-
rent. És a dir, si hi ha 
una finestra municipal o 
una web municipal que 
no funciona, és que no 
està sent transparent. 
Si no hi ha voluntat po-

lítica s’està governant 
a esquenes del ciutadà. 
Quant al tema de ges-
tió, si l’Ajuntament de 
Sant Adrià el 48% del 
seu pressupost és per 
a salaris i sous, tant 
d’empleats com de cà-
rrecs, quan la mitjana és 
d’un 36, és que alguna 
cosa no s’està fent bé. 
L’Ajuntament no ha de 
tenir una part tan impor-
tant de pressupost de-
dicat a la despesa. S’ha 
de dedicar al servei en 
mesura del possible. 

P. Aposten també 
perquè hi hagi més par-
ticipació de la ciutadania 
a les decisions.

R. Clar, què és un 
Ajuntament? És la polí-
tica propera al veí. Lla-

vors, en què ens afecta? 
Ho hem viscut en els 
darrers anys. Tot el que 
fa referència al tema ur-
banístic. S’ha de fer tot 
el tema del front del lito-
ral, el riu, xemeneies, la 
zona de les platges. Pot 
ser el passeig marítim 
que enllaci Barcelona 
amb el Maresme i Sant 
Adrià pel mig? No és que 
s’hagi de ser assemblea-
ris, però sí que hi hagi la 
voluntat de fer participar 
d’alguns projectes, de 
fer que els veïns siguin 
coneixedors i partícips 
de les decisions i pro-
jectes que es posin en 
marxa. I això no signifi-
ca més costos, significa 
el concepte de noves 
tecnologies, voluntat po-

lítica de transparència i 
participació dels veïns.    

P. Un dels seus pro-
jectes és la creació d’un 
mediador cultural. Creu 
que la immigració és un 
problema a la ciutat?

R. No, és una cir-
cumstància que va vin-
culada amb la vida ma-
teixa. el que s’ha de fer 
és prevenir, no es pot 
permetre o hem d’evitar 
que es conformin guetos 
o col·lectius que per 
falta de comunicació 
no assumeixin la seva 
responsabilitat en el que 
és complir les lleis que 
s’han de complir. I al seu 
torn, el que no podem 
fer és no respectar els 
drets o la individualitat 
d’aquestes persones. 
S’ha de fer un marc en 
el que han d’estar inte-
grats. I sense postures 
de diàleg és més difícil 
que s’encarrili.  

P. Què li falta i què li 
sobra a la ciutat?

R. Sobrar, jo penso 
que mai sobren les co-
ses. Falta la voluntat de 
no anar a remolc entre 
dues ciutats grans com 
són Badalona i Barcelo-
na, i que ha de buscar 
tenir entitat pròpia. Això 
significa que els veïns se 
sentin part de la ciutat 
i que sorgeixin ja ele-
ments que la moguin i li 
donin vida. I la voluntat 
de ser contemporània i a 
ser possible anar amb un 
petit pas per davant. 

Entrevista ampliada 
a www.areabesos.com    

Asesores inmobiliarios
C/ Ricart, 24-26 -  08930 - Sant Adrià de Besòs
Tel. 93 462 27 29

Servicio de Peluquería - Estética 

C/ Velázquez, 1 
(esquina Plaça de la Vila)
08930-Sant Adrià de Besòs
Tel. 93.462.60.73

c/ Ribas i Perdigó, 3  
(esquina c/ Mar)
08911 Badalona
Tel. 93 384 08 48

www.centrodebellezamas3.com
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Montse Sáez

Sant Adrià.-
Pregunta. Qui és 

José Cruz Fernández?
Resposta. Sóc una 

persona dinàmica i tre-
balladora. El meu ob-
jectiu al presentar-me a 
les eleccions és poder 
fer arribar la veu dels 
adrianencs i les adria-
nenques a l’Ajuntament. 
Sóc nascut a Barcelona 
i fa 15 anys que visc 
a Sant Adrià, ciutat on 
vivien els meus avis. De 
fet, jo vaig estudiar al 
Cascavell.    

P. I en política quans 
anys porta? 

R. Aquesta és la pri-
mera vegada que m’he 
involucrat. Estava molt 
cansat de totes les 
mentides que es deien 
i m’havia desencantat 
bastant. Com antic vo-
tant de CiU em vaig 
desencantar perquè mai 
feien res. Vaig conèixer 
la proposta de Solidaritat 
Catalana, i em va agradar 
perquè anaven de debò 
i tenen un objectiu clar, 
que és la independència 
del meu país.       

P. Al principi no sa-
bien si presentar candi-
datura a Sant Adrià. Què 
els va fer donar el pas?

R. Amb només dos 
mesos de feina, Soli-
daritat va aconseguir 
179 vots a les eleccions 
autonòmiques a Sant 
Adrià. Això ens va fer 
adonar-nos que hi havia 

gent que estava interes-
sada per la independèn-
cia a la ciutat. 

P. Creu que poden 
omplir el buit que ha 
deixat ERC presentant-
se amb Renovació? 

R. Pensem que sí, 
perquè Esquerra no es 
presenta com Esquerra, 
sinó com una marca 
blanca. Les marques 
blanques funcionen per 
aconseguir regidors a 
l’Ajuntament, però tam-
bé els seus vots van a 
les diputacions. Hi ha 
4.000 treballadors a les 
diputacions de Catalun-
ya d’Esquerra. També 
s’ha de recordar que 
Esquerra pertany al tri-
partit, i ja hem vist que 
l’electorat està castigant 
tant el PSC, com Iniciati-
va com Esquerra.  

P. Quins són els 
principals eixos del seu 
programa?

R. Els principals 
punts són la independèn-
cia, la regeneració po-
lítica, i els ajuntaments 
democràtics. Dins del 
model municipal català, 
el que busquem és una 
aproximació al model del 
nord d’Europa. Per exem-
ple, Suïssa o Alemanya, 
que són models molt 
més propers al poble. A 
més, el model que pro-
posem és un ajuntament 
que va de baix a dalt. No 
com ara, que quan vas a 
la Casa de la Vila hi ha 
com una barrera, sempre 
et posen traves. 

Entrevista amb José Cruz Fernández, candidat a l’alcaldia de Sant Adrià per Solidaritat Catalana per la Independència

“Diners no és que no n’hi hagi, és que no 
es queden aquí per invertir a Sant Adrià”

MS
I, al final, ells tam-

poc decideixen perquè 
tot se’n va cap a fora. 
El que et desil·lusiona 
és que tot ho decideixi 
un senyor que està a 
500 kilòmetres. El que 
pensem és que qui ha de 
solucionar els problemes 
de la ciutat és qui ho co-
neix. Hem d’aconseguir 
que la Casa de la Vila 
deixi de ser una agència 
de serveis i de col·locació 
dels partits polítics pels 
seus afiliats.   

P. Volen canviar tot 
el model de gestió mu-
nicipal, llavors.

R. Sí, pensa que 
d’un dia per l’altre vam 
passar d’ajuntaments 
franquistes a ajunta-
ments democràtics, sen-
se haver-hi cap canvi 
pel mig. Llavors, no són 

verdaders ajuntaments 
democràtics, i hem de 
treballar per això. 

P. Parlen de trans-
parència. L’ajuntament 
adrianenc és molt opac?

R. Com tots. Ensen-
yen només el que volen. 
Per això demanem molta 
transparència. Per exem-
ple, que es publiquin les 
nòmines que es paguen 
cada mes, i així el ciu-
tadà pot saber a què 
es destinen els seus 
impostos.  

P. En el  terreny 
econòmic, on es pot 
ser auster i on no?

R. Primer s’ha de tenir 
clar que el 45% del pres-
supost de l’Ajuntament 
se’n va en nòmines, en 
sous. A més, els ajunta-
ments moltes vegades 
presten serveis sense 

cap subvenció de l’Estat 
per fer aquest servei, i 
això provoca endeuta-
ment i que els diners 
destinats a projectes es 
desviïn per poder donar 
aquests serveis. Això no 
pot continuar. Sobretot 
si tenim en compte que 
donem massa diners cap 
a fora. A Sant Adrià, amb 
34.104 persones que 
estan censades, donem 
cadascun de nosaltres 
3.000 euros que no re-
tornen. El que supo-
sa més de 102 milions 
d’euros l’any amb els 
que es podrien fer mol-
tes coses a Sant Adrià. 
8 milions al mes. Amb 
2 milions pots fer una 
escola. Diners no és que 
no n’hi hagi, és que no 
es queden aquí per poder 
invertir a Sant Adrià.    

P. Volen fer de Sant 
Adrià una gran ciutat. En 
quin sentit?

R. Volem dinamitzar-
la. Que la gent no pensi 
només en les tres xeme-
neies, en la Mina. Volen 
donar-li més nom.

P. Però com, en el 
terreny de la cultura?

R. En el terreny de la 
cultura volem dinamitzar 
la cultura catalana. Com 
el tema de les sarda-
nes, n’hi havia colles 
sardanistes, es feia un 
concurs del campio-
nat de Catalunya. I tot 
això s’ha anat perdent. 
S’han fomentat més 
altres cultures de fora, 
i pensem que s’hauria 
d’apostar més per la 
cultura catalana. 

P. Què li manca i què 
li sobra a Sant Adrià?

R. Li manquen recur-
sos econòmics i de vo-
luntat per fer les coses. 
I no crec que li sobri res, 
aquí anem molt justos.

P. Quin resultat es-
pera el 22 de maig pel 
seu partit?

R. Per nosaltres tot 
serà positiu, perquè no 
tenim res a perdre. El ju-
liol del 2010 es va crear 
la formació, i en quatres 
mesos vam aconseguir 
quatre diputats al Parla-
ment. Ara mateix, en set 
mesos, ens presentem 
a 107 municipis de tota 
Catalunya. Si aconse-
guim un ajuntament, 
serà tot un triomf.

Entrevista ampliada 
a www.areabesos.com      
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Montse Sáez

Sant Adrià.-
Pregunta. Qui és 

Menchu Martí? 
Resposta. Menchu 

Martí és una dona ca-
talana i espanyola de 
36 anys, secretària de 
direcció, que parla català 
com a llengua materna, 
castellà, anglès, francès i 
italià, que és responsable 
comercial de Catalunya 
d’una empresa de cos-
mètica a Barcelona. 

Entenc la política en 
el seu sentit etimològic, 
és a dir la preocupació 
pels assumptes del que 
els grecs anomenaven 
la “polis” o la ciutat, en 
aquest sentit la meva 
vinculació a la política 
va sorgir a molt primera 
edat. No obstant això 
ha estat en els últims 
anys quan he decidit fer 
el pas de la preocupació 
a la implicació personal 
i la participació activa; 
ha estat veure a la meva 
gent empobrida i ame-
naçada, ha estat veure 
com els que vénen de 
fora tenen cada vegada 
més privilegis a costa 
dels de casa, ha estat 
veure com la classe polí-
tica s’ha convertit en una 
casta allunyada dels pro-
blemes dels ciutadans i 
preocupada per omplir 
les seves butxaques, la 
qual cosa m’ha impulsat 
a donar aquest pas.

P. Quins són els 
principals eixos del seu 
programa?

R. La novetat prin-
cipal del nostre pro-
grama és la proposta 
del “carnet del veí”.
Tant el carnet del veí 
com la resta del nostre 
programa té un eix clar, 
precís i concís, “els de 
casa primer”. És hora 
d’acabar amb el disbarat 
i la demagògia amb la 
qual s’ha tractat el greu 
problema de la immigra-
ció aquesta última dè-
cada. Sant Adrià ha de 
bolcar les seves ajudes 
socials cap a la nostra 
gent que ara les ne-
cessita més que mai, a 
Sant Adrià s’ha d’acabar 
amb el comerç irregular. 
L’Ajuntament ha d’estar 
atent als problemes 
reals dels adrianencs en 
aquests moments durs, 
i no dilapidant diners en 
polítiques d’acolliment i 
integració d’un col·lectiu 
que no vol integrar-se.

Creiem que a més 
de centrar les ajudes en 
la nostra gent, és urgent 
i necessari acabar amb 
el malbaratament dels 
diners públics. 

P. En què consisteix 
el carnet de veí?

R. La Llei que regula 
els drets i deures dels 
estrangers a Espanya 
assenyala que tots els 
empadronats en un mu-
nicipi tenen els mateixos 
deures i idèntics drets. 
Sabem que l’aplicació 
d’aquesta llei afavoreix 
als de fora, que exigeixen 
els drets però rares ve-
gades compleixen amb 

Entrevista amb Menchu Martí, candidata a l’alcaldia de Sant Adrià per Plataforma per Catalunya

“Sant Adrià ha de bolcar les seves 
ajudes socials cap a la nostra gent”

PxC

els deures, i perjudica 
als de casa. La legislació 
municipal vigent permet 
actuar contra aquest 
abús arbitrari i per a ells 
proposem el “carnet del 
veí”. En què consisteix? 
A assegurar-nos que 
tots els que gaudeixen 
dels serveis municipals 
estiguin al corrent de les 
seves obligacions com 
a ciutadans. El carnet 
del ciutadà serà el do-
cument que doni accés 
al gaudi dels serveis 
públics de Sant Adrià, 
per obtenir-ho caldrà 
demostrar estar empa-
dronat en el nostre mu-
nicipi, residir legalment a 
Espanya i –condició sine 
qua non- estar al dia en 
el pagament de les obli-
gacions tributàries (IBI, 
taxes d’escombraries, 

taxes per a l’exercici 
de les activitats econò-
miques, etc…). Sabem 
que la immensa majoria 
dels qui no compleixen 
aquests requisits són im-
migrants, però la nostra 
proposta no va contra 
ells sinó en benefici de 
Sant Adrià. 

P. No pensen que 
el lema “Primer els de 
casa” pot ser ofensiu 
pels immigrants, què és 
un discurs que pot ge-
nerar rebuig cap aquest 
col·lectiu? 

R. La PxC no té com-
plexos ni ens importa 
massa l’opinió dels immi-
grants, el que ens importa 
és el que resulta ofensiu 
a la nostra gent. I resulta 
ofensiu que els de fora de-
manin i tinguin més drets 
que els de casa, resulta 

ofensiu que els comerços 
estrangers no respectin 
horaris ni legislacions 
laborals i es converteixin 
en competència deslleial 
contra els comerços dels 
autòctons, resulta ofen-
siu que els immigrants 
tripliquin, quadrupliquin 
o quintupliquin l’índex de 
criminalitat dels catalans, 
resulta ofensiu que els 
nens immigrants tinguin 
més beques de menjador 
que els nostres, resulta 
ofensiu que el nostres 
barris siguin insegurs per 
culpa dels qui vénen de 
fora, resulta ofensiu que 
les ajudes socials vagin 
als de fora i se’ls retallin 
als de casa. 

P. Qui són els de 
casa? 

R. Els de casa són els 
catalans que durant gene-

racions i generacions hem 
treballat, lluitat, crescut i 
viscut en aquesta terra, 
Catalunya. Per descomp-
tat també són de casa, 
els immigrants andalusos 
i extremenys, de la resta 
d’Espanya, que van venir 
a aquesta terra a aportar 
el seu treball, la seva suor 
i el seu esforç, andalusos 
i extremenys que s’han 
convertit ja en catalans, 
perquè no hi havia cap 
diferència essencial amb 
els catalans autòctons, 
era una aportació demo-
gràfica harmonitzable i 
la prova la tenim en el 
seu perfecte encaix en la 
societat catalana

Però li vaig a dir 
també els que no són de 
casa. Les dones que van 
tapades amb vels pel ca-
rrer, no són de casa; els 
imants radicals i els bar-
buts que volen aplicar-
nos la sharia, no són de 
casa; els sud-americans 
que s’agrupen en ban-
des violentes dedicades 
al xantatge i l’extorsió, 
no són de casa; els xi-
nesos que se salten els 
horaris laborals, venen 
mercaderies falsificades 
i obliguen a tancar als 
nostres honrats comer-
ciants, no són de casa; 
els gitanos romanesos 
que es dediquen al ro-
batori, a l’engany i al pi-
llatge, no són de casa. I 
com no són de casa, han 
d’anar-se de la nostra al 
més aviat possible.

Entrevista ampliada 
a www.areabesos.com
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Sant Adrià.-
La Plataforma per la 

conservació de les tres 
xemeneies de Sant Adrià 
considera que el tema 
de la conservació i reuti-
lització de la tèrmica, 
juntament amb la refor-
ma urbanística del front 
litoral són importants 
per a Sant Adrià i que 
no pot deixar d’estar 
present en el debat elec-
toral per a la propera le-
gislatura. Van respondre 
a les preguntes tots els 
partits menys el PSC-
PSOE que, malgrat haver 
sol·licitat reiteradament 
les respostes no van 
arribar per incloure-les 
a l’estudi.

A  l a  p regun ta , 
“Quins valors té tot el 
conjunt de la central de 
les tres xemeneies per 
a Sant Adrià?” totes 
les candidatures coin-
cideixen en atorgar els 
valors de “símbol”, i de 
“patrimoni històric”.

La segona pregunta  
era: “Què ha fet fins ara 
la vostra força política en 
relació a la central i tam-
bé en relació a la zona 
litoral de Sant Adrià? 
Quina ha estat la vostra 
postura?”, ICV-EUiA va 
respondre “recolzar el 
referèndum i proposar 
al Memorial Democràtic 
la seva utilització com a 
espai de memòria”; CiU: 
“proposar la seva utilit-
zació com a equipament 

museístic i, en concret 
com a Museu del Trans-
port i de l’Energia de 
Catalunya; Ciutadans 
(C’s): “expressa la pos-
tura de la necessitat 
d’una “exposició de 
projectes globals en un 
procés públic, trans-
parent i participatiu”; i 
PSC-Progrés Municipal: 
a part de “generar un 
debat participatiu”, par-
la d’un “equip redactor 
responsable d’analitzar 
les diferents possibilitats 
de qualificació urbanísti-
ca de la zona”.

La tercera pregunta-
va sobre la valoració de 
la tasca feta fins ara per 

l’Ajuntament en relació 
a la central i a la zona li-
toral. Tot i que hi ha dues 
postures molt diferents 
segons si la candidatura 
ha tingut responsabilitat 
de govern o ha estat a 
l’oposició, hi ha consens 
en valorar positivament 
la iniciativa i el desenvo-
lupament de la consulta 
popular.

La quarta, “Creieu 
que la conservació de 
les tres xemeneies i, 
com a mínim, l’edifici 
de turbines suposa una 
oportunitat per a Sant 
Adrià? Per què?” va por-
tar una coincidència en 
valorar la conservació 

com una oportunitat per 
a Sant Adrià.

La cinquena formu-
lava “Esteu d’acord amb 
les consideracions que 
sobre les tres xemeneies 
fa el Pla d’Acció Cultu-
ral de l’Ajuntament de 
Sant Adrià? Per què?”. 
Les respostes anaven 
des de el recolzavem 
del pacte per ICV-EUiA, 
C’s, PP i PSC-PM, fins 
a la proposta de CiU 
d’una revisió des del 
punt de vista econòmic 
mentre que Solidaritat 
Catalana i Renovació per 
Sant Adrià denuncien 
que encara estigui pen-
dent l’elaboració del pla 

d’usos i viabilitat. 
La sisena pregunta 

demanava les propostes 
que impulsariem els di-
versos partits referents a 
la conservació i reutilit-
zació de les tres xeme-
neies. ICV-EUiA va res-
pondre que impulsaria la 
declaració de Bé Cultural 
d’interés, CiU cercar la 
complicitat d’Endesa, i 
el PP evitar el seu de-
teriorament mentre no 
es disposi de recursos, 
entre d’altres.

La penúltima pre-
gunta demanava sobre 
què hauria de ser el pla 
d’usos del litoral adria-
nenc comprés entre el 

El futur de les tres xemeneies, segons 
els candidats a les municipals

La Plataforma per la conservació de les tres xemeneies de Sant Adrià ha consultat als candidats a les municipals les seves opinions i 
propostes sobre el futur de la tèrmica i del front litoral. En aquest article reproduïm les principals idees.  

límit municipal amb Ba-
dalona, la desemboca-
dura del Besòs i la línia 
del ferrocarril. Solidari-
tat proposa una rambla, 
zona verda i de banys; 
ICV-EUiA, barri amb 
50% d’habitatge pú-
blic i serveis educatius, 
mèdics i culturals i pas-
seig marítim compatible 
amb la preservació dels 
espais naturals i zones 
verdes; CiU, la recupera-
ció de la platja, passeig 
marítim, zona verda, 
zona d’equipaments i 
zona d’oci i restauració 
de gestió privada; C’S, 
passeig marítim, respec-
te mediambiental del riu, 
urbanització respectant 
la llei de costes i “evitar 
l’impacte negatiu que, 
a nivell visual, perceben 
els usuaris del ferroca-
rril”; Renovació, sote-
rrament del ferrocarril, 
zona verda on hi ha les 
tres xemeneies i passeig 
marítim; PP, passeig 
marítim i estudi del so-
terrament del ferrocarril; 
i PSC-PM, vincular els 
usos a les conclusions 
d’un “procés participa-
tiu” coordinat per un 
professor de la UB.

La darrera pregunta 
versava sobre el caràcter 
públic o privat de les ac-
tuacions al front litoral. 

Tota la informació 
al blog de la Plataforma 
per la conservació de 
les tres xemeneies de 
Sant Adrià: 3xemeneies.
blogspot.com             

MP








